
Opfølgning på Handlingsplan 2022-23 

Tårnby Gymnasium og HF 
I dette dokument evalueres målene for Handlingsplan 2022-23 gennem en evaluering af indsatserne. 

For en detaljeret beskrivelse af mål og indsatser henvises til Handlingsplan 2022-23. 

Indsatsområde Succeskriterium Evaluering 

Bæredygtighed • Eleverne undervises i
og oplever, at der træffes
bæredygtige valg og
præges derved til selv at
leve efter disse værdier
• Hele organisationen
skal i sin adfærd handle
og være drevet så
bæredygtigt som muligt

Der er er blevet søgt fondsmidler (Region Hovedstaden) til et projekt om 
STEM-fremmedes interesse i STEM-fagene, her er der en binding ift. 
udvikling af forløb, hvor de alle skal omhandle bæredygtighed i større 
eller mindre omfang. Projektet er i sin opstart og skal løbe de kommende 
tre skoleår. Der vil samlet blive udviklet 12 forløb på i biologi, fysik og 
naturgeografi på henholdsvis c- og b-niveau i samarbejde med Ørestad 
Gymnasium. 
En gruppe lærere og rektor har deltaget i en kursusrække om bæredygtig 
uddannelse, som rektor har været med til at udvikle i samarbejde med 
KU og Greve Gymnasium.  
Der har været gennemført flyfri studieture for alle klasser. 
Vi er blevet UNESCO-skole og er i opstartsfasen i forhold til at finde ud af, 
hvad vi kan bidrage med til netværket. 
I forbindelse med GRUS-runderne er der blevet spurgt ind til og skabt 
opmærksomhed på bæredygtighed som emne i 
undervisningssammenhæng, og der  udtrykkes i varierende grad kobling 
til verdensmål og bæredygtighed i undervisningen, men samtidig fås det 
indtryk, at det fylder mere og mere, også fra ministeriets side.  
Der er blevet opført solceller på multihallens tag. Ligesom både TAP, 
elever og ledelse var repræsenterets ved UVMs bæredygtighedsdage i 
henholdsvist efterårs- og forårssemestret. 
Der blev afviklet en fælles fejring af både solceller og UNESCO-
medlemskabet for alle elever, hvor Tårnbys borgmester og UNESCO 
landekoordinatoren deltog og holdt tale for skolens elever.  

Innovation • Innovation indgår som
en naturlig og positiv del
af undervisningen på TG.
• Eleverne klædes på til
selv i højere grad at
tænke og arbejde
innovativt.
• Eksisterende rammer
udfordres og gentænkes,
så innovative projekter
og undervisningsformer
får bedre betingelser for
at opstå og lykkes på TG.

Omdrejningspunktet for arbejdet med innovation har i dette skoleår 
været det større innovationsprojekt, som i efteråret 2022 blev afviklet på 
hele 2g-årgangen med støtte fra Fonden for Entreprenørskab. Forud for 
de tre dages projekt, hvor eleverne arbejdede med en række 
problemstillinger formuleret af lokale samarbejdspartnere, deltog 25 
lærere  i fælles forberedelse af forløbet med eksterne oplægsholdere og 
med interne inspirationsoplæg omkring facilitering af 
innovationsprocesser i undervisningen. Evalueringen af projektet var 
gode fra både lærere og elevers side. Særligt var der gode erfaringer med 
samarbejdet med de lokale virksomheder og organisationer, ligesom 
projektets gode tidsmæssige rammer (3 dage og 12 modulers 
undervisning) blev vel modtaget af lærerne. PPU arbejder fortsat med 
hvordan innovation og innovative arbejdsformer kan blive en mere 
naturlig og fremtrædende del af lærernes pædagogiske værktøjskasse. 
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Indsatsområde Succeskriterium Evaluering 

Digital dannelse og 
fordybelse 

• Eleverne stifter 
bekendtskab med 
forskellige læringsmidler 
og lærer metoder til 
fordybelse 
• Eleverne er i stand til at 
fordybe sig både analogt 
og digitalt og kan 
reflektere over deres 
skærmbrug 
• Eleverne mestrer det 
digitale læringsrum og 
kan agere som ansvarlige 
digitale medborgere 

ITU har arbejdet med elevernes it-kompetencer og digitale dannelse på 
en række fronter: ITU har gennemført en udvidet udgave af it-introen til 
1. årgang, herunder med afviklingen af digital dannelsesuge med fokus 
på elevernes evne til at fordybe sig både analogt og digitalt, samt med 
fokus på at få dem til kritisk at reflektere over deres skærmbrug og 
konsekvenserne herved. I samarbejde med Tårnby Bibliotek er der 
endvidere gennemført et frugtbart undervisningsforløb om fake news og 
kritisk informationssøgning for alle 1. årgangselever. ITU har også 
arbejdet med at optimere både læreres og elevers hensigtsmæssige brug 
af skolens nye læremiddelplatform, iBiblioteket, ligesom ITU har været 
medudviklere i forhold til skolens igangværende projekt om virtual reality 
i undervisningen gennem app'en MinDay, hvor eleverne både kan 
gennemføre træningsforløb om det balancerede studieliv og træne deres 
deres mundtlige oplæg til alle større skriftlige opgaver. ITU har slutteligt 
arbejdet med en revision af skolens interne kommunikation, som i det 
kommende skoleår rykkes over på Microsoft Teams. 

HF • Skabe sunde 
læringsfællesskaber og 
en god klasserumskultur i 
HF-klasserne præget af 
færre konflikter 
• Skabe mere 
studieparate og 
motiverede HF-kursister, 
som i højere grad er en 
del af fællesskabet på TG 
og i højere grad angiver 
at være glade for at gå på 
TG. 
• Der opleves mindre 
frafald blandt HF-
kursisterne og der skabes 
et attraktivt HF-tilbud, 
som tiltrækker flere 
kursister til TG 

Der har været gennemført et på de fleste områder vellykket forsøg med 
minimentor-ordning, hvor tre af klassens lærere har været tilknyttet en 
mindre gruppe af elever, som de har haft en tæt kontakt med ang fagligt 
standpunkt, tilgang til undervisningen og at eleven føler sig set og hørt.    
Milepæle er også et nyt tiltag i 1hf, som har været medvirkende til at 
eleverne har fået en bedre indsigt i deres faglige standpunkt og 
ansvarliggjort dem i forhold til deres egen læring og udvikling. 
Der har generelt været stor læreropbakning til indsatsområderne, hvilket 
har vist sig via stort engagement i arbejdet med klasserne, eksempelvis 
ved etableringen af specifikke klasseindsatser. Der er fortsat udfordringer 
omkring de sociale og faglige læringsfællesskaber på HF, men som noget 
nyt har de nye tiltag på HF affødt en tættere dialog mellem 
medarbejdere og ledelse om håndteringen af klasserne.  
Indsatserne i dette skoleår har givet et tydeligere billede af, hvori 
udfordringerne består i ang. motivation og studieparathed, hvorfor 
skolen i næste skoleår gennemfører et større projekt med henblik på at 
udvikle en HF-didaktik og arbejde med treholdsdeling i nf. 
Ang. elevtrivslen på HF er der stadig et stykke vej før at vi er i mål, da 
skolen på landsplan halter bagud landsgennemsnittet, herunder særligt 
på den sociale trivsel. Tilgangen til HF på skolen ligger på et stabilt leje 
med en mindre stigende tendens. Fravær er, hvis man ser bort fra 
corona-årene på tilnærmelsesvis samme niveau som de sidste tre år. 
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Indsatsområde Succeskriterium Evaluering 

Arbejdsmiljø • TG skal have et godt og 
attraktivt arbejdsmiljø.• 
TG giver medarbejderne 
indflydelse og ansvar og 
støtter medarbejderne i 
at kunne håndtere 
udfordringer, så trivsel 
fremmes og risikoen for 
arbejdsrelateret stress 
mindskes • 
Arbejdsrelateret stress 
anskues som både den 
enkeltes og 
arbejdspladsens ansvar 
og anses som et element 
i medarbejdernes hele 
liv.• Stress er en tilstand 
på linje med andre 
sygdomme og 
symptomer på alvorlig 
stress skal altid tages 
alvorligt.• Der skal kunne 
åbent og tillidsfuld om 
tegn på og årsager til 
stress blandt og imellem 
alle medarbejdergrupper 
og alle medarbejdere.  

Skolen har i det forløbne skoleår arbejdet med implementeringen af den 
justerede stress-politik. For at skabe fælles sprog om stress og det gode 
arbejdsmiljø indledtes skoleåret med oplæg fra Storm Stensgaard ("Én 
ting ad gangen"). Ligeledes har arbejdsmiljø været et fast, 
tilbagevendende fokuspunkt på alle TR-ledelsesmøder, ligesom relevante 
medarbejdere har deltaget i GL og Danske Gymnasiers webinar om 
psykisk arbejdsmiljø. Arbejdstid og opgavevaretagelse har desuden været 
fast element på de kvartalsmæssige dialoger mellem medarbejder og 
nærleder. Ledelse og administration har arbejdet systematisk på at skabe 
færre skemaændringer og gennemføre skemaændringer i god tid, 
ligesom antallet af afbrydelser af undervisningen er blevet nedbragt, 
særligt i grundforløbet, hvilket lærerne har bekræftet i evalueringen af 
grundforløbet i efteråret 2022. Skemamæssigt har der endvidere været 
øget opmærksomhed på at få skemaerne til at se mere indbydende og 
overskuelige ud.Medarbejderne er bl.a. blevet inddraget i arbejdet med 
at styrke arbejdsmiljøet gennem det nyoprettede Skoleråd, hvor der er 
blevet drøftet emner med relevans for alle personalegrupper på 
arbejdspladsen med fokus på at skabe en god dialog og fælles løsninger. 
Ligeledes har medarbejderne indgået i det nye Strukturudvalg, hvor 
skolens årskalender på en række områder er blevet justeret og 
optimeret, bl.a. med henblik på udjævning af spidsbebelastningsperioder 
og med henblik på at give lærerne mere frihed til selv at tilrettelægge 
deres arbejdsopgaver.Skolen er ikke i mål med alle punkter ang. 
arbejdsmiljøet, som bl.a. også har været og fortsat vil være udfordret af 
det igangværende tagprojekt. Arbejdsmiljøet er derfor et langtsigtet og 
vedblivende fokuspunkt, der skal arbejdes målretter med fremover og 
som afdækkes i den kommende og udvidede APV, som gennemføres i 
slutningen af indeværende skoleår. 
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